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WO-RA.0002.2.2020 

 

Protokół Nr XV/20 

sesji Rady Powiatu Gostyńskiego 

odbytej w dniu 20 lutego 2020 r. 

w sali konferencyjnej Starostwa Powiatowego w Gostyniu 

 

 

Ad 1)  

Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama o godzinie 13.00 otworzył piętnastą sesję Rady Powiatu 

Gostyńskiego. Przewodniczący powitał radnych oraz pozostałe osoby obecne na sali.  

Przewodniczący Rady poinformował, że obrady Rady Powiatu są transmitowane i utrwalane za 

pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk. 

Następnie zwrócił się do radnych o potwierdzenie obecności poprzez wciśnięcie na tabletach 

przycisku „quorum”.  

Przewodniczący poinformował, że obecnych jest 19 radnych, czyli jest zachowane quorum.  

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista zaproszonych gości stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ad 2) 

Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama przedstawił porządek obrad. 

Do porządku obrad nie złożono wniosków. 

 

Porządek obrad XV sesji Rady Powiatu: 

1. Otwarcie i ustalenie quorum. 

2. Składanie i rozpatrywanie wniosków dotyczących porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołów: 

a) Nr XIII sesji Rady Powiatu z 12 grudnia 2019 r., 

b) Nr XIV sesji Rady Powiatu z 28 stycznia 2020 r. 

4. Informacja Starosty o działalności Zarządu Powiatu Gostyńskiego w okresie międzysesyjnym. 

5. Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi Zarządu. 

6. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz udzielonych 

na nie odpowiedziach. 

7. Stanowisko Rady Powiatu wobec pisma środowiska aptekarskiego z terenu powiatu 

gostyńskiego domagającego się zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody 

Wielkopolskiego stwierdzającego nieważność uchwały Nr XIII/104/19 Rady Powiatu 

Gostyńskiego z dnia 12 grudnia 2019 r. 

8. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Gostyńskiego na 2020 rok, 

b) uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Gostyńskiego na rok 2020, 

c) przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady w roku 2019, 

d) przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za 2019 rok, 

e) ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie powiatu gostyńskiego, 

f) przekazania Gminie Borek Wlkp. kompetencji w zakresie utrzymywania zieleni przydrożnej 

na terenie gminy w roku 2020, 

g) przekazania Gminie Krobia kompetencji w zakresie utrzymywania zieleni przydrożnej na 

terenie gminy w roku 2020, 

h) zmiany budżetu powiatu na 2020 r., 
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i) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 2020-2028. 

9. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i placówce oświatowej prowadzonych przez Powiat Gostyński 

za rok 2019. 

10. Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SPZOZ w Gostyniu za 2019 r. 

11. Wnioski i informacje radnych. 

12. Oświadczenia radnych. 

13. Zakończenie. 

 

Ad 3 a) 

Protokół Nr XIII/19 sesji Rady Powiatu z 12 grudnia 2019 r.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że poprawkę do protokołu zgłosiła radna 

Mirosława Bigaj. W wypowiedzi radnego Krawca brakuje słowa „uwagę”. Całe zdanie powinno 

brzmieć: „Zwrócił również uwagę na datę wniosku, który został radnym przesłany w dniu 

wczorajszym”. Przewodniczący poinformował, że uwagę do protokołu przyjął.  

 

Protokół Nr XIII/19 sesji Rady Powiatu z 12 grudnia 2019 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne:  

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak 

 

Ad 3 b) 

Protokół Nr XIV/20 sesji Rady Powiatu z 28 stycznia 2020 r. został przyjęty w wyniku 

głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

 

Ad 4) 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że informacje z posiedzeń, które odbyły się 

12 i 30 grudnia, 9, 24 i 28 stycznia oraz 5 i 11 lutego br., zostały radnym przekazane drogą 

elektroniczną. 

Starosta Robert Marcinkowski przedstawił informację z działalności Zarządu w okresie 

międzysesyjnym za pomocą prezentacji multimedialnej, której wydruk stanowi załącznik nr 3 do 

protokołu.  

 

Ad 5) 

Pytania radnych dotyczące przedstawionej informacji i odpowiedzi zarządu. 

Radny Antoni Kuś zapytał o termin zakończenia konkursów.  

Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że oczekują na składanie ofert do 6 marca br. Ma 

nadzieję, że jeszcze w marcu bądź na początku kwietnia wyłonieni zostaną nowi dyrektorzy szkół. 

Dodał, że celem jest to, aby nowi dyrektorzy mogli przepracować jeszcze kilka miesięcy z osobami 

zajmującymi te stanowiska obecnie i przygotować arkusze organizacyjne szkół na nowy rok szkolny 

2020/2021.  
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Ad 6) 

Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych interpelacjach i zapytaniach oraz 

udzielonych na nie odpowiedziach. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że dwa zapytania złożył radny Marcin Krawiec 

oraz jedno radna Mirosława Bigaj. Treści zapytań złożonych przez radnych oraz odpowiedzi na 

zapytania radnego Krawca zostały umieszczone w programie eSesja oraz w Biuletynie Informacji 

Publicznej. 

 

Ad 7) 

Stanowisko Rady Powiatu wobec pisma środowiska aptekarskiego z terenu powiatu gostyńskiego 

domagającego się zaskarżenia rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Wielkopolskiego 

stwierdzającego nieważność uchwały Nr XIII/104/19 Rady Powiatu Gostyńskiego z dnia 12 grudnia 

2019 r. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama przypomniał brzmienie art. 94 ust. 1 ustawy Prawo 

farmaceutyczne, który nakłada na Radę obowiązek opracowania harmonogramu dyżurów aptek. Do 

końca maja 2019 r. Rada podejmowała uchwały, z których wynikało, że dyżury były całonocne, ale 

wiązało się to z bardzo dużym niezadowoleniem środowisk farmaceutycznych, które protestowały 

przeciwko takiemu rozwiązaniu, argumentując to dużymi stratami finansowymi ponoszonymi 

podczas nocnych dyżurów. W maju 2019 r. Rada postanowiła pójść na pewien kompromis, który 

polegał na tym, że nocne dyżury zostały skrócone do godz. 24.00. Uchwała została zaakceptowana 

przez Wojewodę. 12 grudnia 2019 r. Rada, podejmując kolejną uchwałę, postąpiła w taki sam 

sposób, jak w maju. Nowy Wojewoda zakwestionował tę uchwałę, została ona unieważniona 

poprzez rozstrzygnięcie nadzorcze. O tym fakcie zostały poinformowane środowiska 

farmaceutyczne, które wystosowały do Starostwa, a także do Rady Powiatu, apel, aby 

rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody zaskarżyć do WSA w Poznaniu. Rada Powiatu poprzez 

głosowanie ma wypowiedzieć się co do dalszego toku postępowania. Jego zdaniem Rada Powiatu 

nie powinna występować w tej sprawie do WSA. 

 

W dyskusji wzięli udział radni Marcin Krawiec i Antoni Kuś oraz Przewodniczący Rady Alfred Siama.  

 

Głosowanie w sprawie zaskarżenia do Wojewódzkiego Sądy Administracyjnego w Poznaniu 

rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Wielkopolskiego z powodu niezgodności z prawem: 

Wyniki głosowania: 0 głosów „za”, 11 głosów „przeciw” przy 8 głosach „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

PRZECIW (11) Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Robert 

Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, 

Damian Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (8) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Izabela Dereszewicz, Dominik 

Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk 

 

W wyniku głosowania Rada Powiatu postanowiła nie występować z zaskarżeniem 

rozstrzygnięcia nadzorczego Wojewody Wielkopolskiego do Wojewódzkiego Sądu 

Administracyjnego w Poznaniu. 

 

Ad 8 a) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Gostyńskiego na 2020 rok 

przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. 

 

W dyskusji głos zabrali radny Antoni Kuś oraz Starosta Robert Marcinkowski.  
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Uchwała Nr XV/119/20 w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Powiatu Gostyńskiego na 

2020 rok została podjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów 

„wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

 

Ad 8 b) 

Projekt uchwały w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu Gostyńskiego na 

rok 2020 przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XV/120/20 w sprawie uchwalenia planów pracy komisji stałych Rady Powiatu 

Gostyńskiego na rok 2020 została podjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów 

„przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

 

Ad 8 c) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady w roku 2019 

przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama. 

 
W dyskusji głosu nie zabrano.  
 
Uchwała Nr XV/121/20 w sprawie przyjęcia sprawozdań z działalności komisji stałych Rady 

w roku 2019 została podjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 

0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

 

Ad 8 d) 

Projekt uchwały w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji Bezpieczeństwa 

i Porządku za 2019 rok przedstawił Przewodniczący Rady Alfred Siama.  

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że radni mogli zapoznać się ze sprawozdaniem, wobec 

czego odpowie na ewentualne pytania.  

 

Przewodnicząca Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego Mirosława Bigaj poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 

6 głosów „za” podczas nieobecności 1 radnego.  

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  
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Uchwała Nr XV/122/20 w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku za 2019 rok została podjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

 

Ad 8 e) 

Projekt uchwały w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych na terenie 

powiatu gostyńskiego przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek 

Smektała. 

 

Przewodnicząca Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego Mirosława Bigaj poinformowała, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały 

pozytywnie: 4 głosy „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się” podczas nieobecności 1 radnego.  

 

W dyskusji głos zabrali radni: Damian Walczak i Antoni Kuś, Sekretarz Leszek Maliński oraz 

Naczelnik Wydziału Marek Smektała.  

 

Uchwała Nr XV/123/20 w sprawie ustalenia rozkładu godzin pracy aptek ogólnodostępnych 

na terenie powiatu gostyńskiego została podjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

 

Ad 8 f) 

Projekt uchwały w sprawie przekazania Gminie Borek Wlkp. kompetencji w zakresie utrzymywania 

zieleni przydrożnej na terenie gminy w roku 2020 przedstawił Naczelnik Wydziału Komunikacji i Dróg 

Jerzy Ptak.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Damian Walczak 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 7 głosów „za”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano. 

 

Uchwała Nr XV/124/20 w sprawie przekazania Gminie Borek Wlkp. kompetencji w zakresie 

utrzymywania zieleni przydrożnej na terenie gminy w roku 2020 została podjęta w wyniku 

głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  
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Ad 8 g) 

Projekt uchwały w sprawie przekazania Gminie Krobia kompetencji w zakresie utrzymywania zieleni 

przydrożnej na terenie gminy w roku 2020 przedstawił Naczelnik Wydziału Komunikacji i Dróg Jerzy 

Ptak. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Damian Walczak 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 7 głosów „za”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Uchwała Nr XV/125/20 w sprawie przekazania Gminie Krobia kompetencji w zakresie 

utrzymywania zieleni przydrożnej na terenie gminy w roku 2020 została podjęta w wyniku 

głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

 

Ad 8 h) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2020 r. wraz z autopoprawką przedstawiła 

Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak. 

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Damian Walczak 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie: 6 głosów „za” podczas 

nieobecności 1 radnego.  

 

W dyskusji udział wzięli radni: Marcin Krawiec, Izabela Dereszewicz, Patrycja Andrzejewska, 

Damian Walczak i Mikołaj Rogala oraz Wicestarosta Janusz Sikora, Etatowy Członek Zarządu 

Sebastian Czwojda, Starosta Robert Marcinkowski, Przewodniczący Rady Alfred Siama, Etatowy 

Członek Zarządu Szymon Jakubowski, Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak, Sekretarz Leszek 

Maliński.  

 

Radna Izabela Dereszewicz, w imieniu Klubu Radnych Forum Demokratyczne złożyła wniosek 

do projektu uchwały w sprawie zmiany budżetu na 2020 r polegający na dodaniu w załączniku 

nr 4 „Wydatki majątkowe” w dziale 600, paragraf 6050, nowego zadania o nazwie 

„Opracowanie dokumentacji technicznej na przebudowę drogi powiatowej 4906 Gostyń – 

Poniec na odcinku od ronda Czarnego Legionu w Gostyniu do Zespołu Szkół Specjalnych 

w Brzeziu oraz budowę chodnika na odcinku od Zespołu Szkół Specjalnych w Brzeziu do 

łącznika w Brzeziu” oraz przesunięcie środków w wysokości 40 000 zł na inwestycje, dział 

758, paragraf 6800. Wyjaśniła, że wystarczającym uzasadnieniem, niewymagającym szerszego 

opisu, jest stan techniczny drogi wraz z chodnikami. Olbrzymie ubytki w nawierzchni jezdni, dziurawe 

chodniki, tworzące się kałuże po każdych opadach – to wszystko w połączeniu z dużym natężeniem 

ruchu zagraża użytkownikom tej drogi, zarówno kierowcom, jak i pieszym. Uważają, że właśnie teraz 

jest właściwy moment na rozpoczęcie planowania remontu drogi na tym odcinku z uwagi na 

planowaną przez Gminę Gostyń budowę drogi łączącej ulicę Leszczyńską z ulicą Wrocławską, która 

będzie przecinała drogę powiatową. Przygotowanie dokumentacji pozwoli na oszacowanie kosztów 

przebudowy drogi, a ponadto umożliwi złożenie wniosku o dofinansowanie w kolejnym naborze 

z Wielkopolskiego Funduszu Dróg Samorządowych. Nie oczekują wykonania przebudowy drogi 

w tym roku, a jedynie przygotowania dokumentacji, która pozwoli na skoordynowanie prac z Gminą 

Gostyń przy budowie nowej drogi.  
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Radny Mikołaj Rogala złożył wniosek o ogłoszenie 10-minutowej przerwy w obradach.  

Przewodniczący Rady Alfred Siama ogłosił przerwę w obradach.  

 

Po przerwie głos w dyskusji zabrali: Przewodniczący Rady Alfred Siama, radni Izabela Dereszewicz 

i Damian Walczak. 

 

Wniosek Klubu Radnych Forum Demokratyczne w sprawie dodania w załączniku nr 4 do 

projektu uchwały nowego zadania został, w wyniku głosowania: 6 głosów „za”, 11 głosów 

„przeciw” przy 2 głosach „wstrzymujących się”, odrzucony.  

Wyniki imienne:  

ZA (6) Izabela Dereszewicz, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin Krawiec, Maciej Malczyk, 

Mikołaj Rogala 

PRZECIW (11) Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Antoni 

Kuś, Robert Marcinkowski, Alfred Siama, Janusz Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, 

Damian Walczak 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) Patrycja Andrzejewska , Mirosława Bigaj 

 

Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania: 18 głosów „za” 

przy 1 głosie „wstrzymującym się.   

Wyniki imienne:  

ZA (18) Patrycja Andrzejewska , Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Alfred Siama, Janusz Sikora, Tomasz 

Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) Mikołaj Rogala  

 

Uchwała Nr XV/126/20 w sprawie zmiany budżetu powiatu na 2020 r. została podjęta w wyniku 

głosowania: 19 głosów „za”, 0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

 

Ad 8 i) 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Gostyńskiego na lata 

2020-2028 wraz z autopoprawką przedstawiła Skarbnik Powiatu Eleonora Gościniak.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Damian Walczak 

poinformował, że Komisja zaopiniowała projekt uchwały pozytywnie. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Autopoprawka do projektu uchwały została przyjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  
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Uchwała Nr XV/127/20 w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Gostyńskiego na lata 2020-2028 została podjęta w wyniku głosowania: 19 głosów „za”, 

0 głosów „przeciw”, 0 głosów „wstrzymujących się”.  

Wyniki imienne: 

ZA (19) Patrycja Andrzejewska, Mirosława Bigaj, Maciej Biskup, Sebastian Czwojda, Izabela 

Dereszewicz, Krzysztof Deutsch, Szymon Jakubowski, Dominik Jankowiak, Piotr Kogut, Marcin 

Krawiec, Antoni Kuś, Maciej Malczyk, Robert Marcinkowski, Mikołaj Rogala, Alfred Siama, Janusz 

Sikora, Tomasz Skibicki, Krzysztof Wachowiak, Damian Walczak  

 

Ad 9) 
Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach i placówce oświatowej prowadzonych przez Powiat Gostyński za 

rok 2019 przedstawił Naczelnik Wydziału Oświaty i Spraw Społecznych Marek Smektała. 

 

Przewodnicząca Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego Mirosława Bigaj poinformowała, że Komisja zaopiniowała sprawozdanie  pozytywnie: 

5 głosów „za” podczas nieobecności 2 radnych.  

 

Przewodniczący Komisji Budżetu, Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego Damian Walczak 

poinformował, że Komisja zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie: 7 głosów „za”. 

 

W dyskusji głosu nie zabrano.  

 

Ad 10) 

Sprawozdanie z działalności Rady Społecznej przy SPZOZ w Gostyniu za 2019 r. przedstawił 

Wicestarosta Janusz Sikora.  

 

Przewodnicząca Komisji Samorządowo-Organizacyjnej, Spraw Społecznych i Porządku 

Publicznego Mirosława Bigaj poinformowała, że Komisja zaopiniowała sprawozdanie pozytywnie: 

5 głosów „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” podczas nieobecności 1 radnego.  

 

W dyskusji głos zabrali radny Marcin Krawiec i Wicestarosta Janusz Sikora.  

 

Ad 11) 

Wnioski i informacje radnych. 

Przewodniczący Rady Alfred Siama poinformował, że do Biura Rady wpłynęły następujące pisma: 

 Uchwały Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie: 

– wyrażenia opinii o możliwości sfinansowania deficytu budżetowego Powiatu Gostyńskiego, 

– wyrażenia opinii o prawidłowości planowanej kwoty długu publicznego Powiatu Gostyńskiego. 

Radni otrzymali ww. uchwały drogą elektroniczną. 

 Do wiadomości Rady Powiatu wniosek Samorządowego Funduszu Poręczeń Kredytowych 

kierowany do Starosty Gostyńskiego w sprawie objęcia udziałów – radni otrzymali drogą 

elektroniczną. 

 Odpowiedź Ministerstwa Rolnictwa i Rozwoju Wsi na pismo radnej pani Patrycji Andrzejewskiej 

– pismo radni otrzymali drogą elektroniczną. 

 Informacja Wojewody Wielkopolskiego o planowanej kontroli w Domu Pomocy Społecznej 

w Rogowie. 

 Odpowiedź Wydziału Rolnictwa, Leśnictwa i Ochrony Środowiska na wniosek radnej Patrycji 

Andrzejewskiej. 
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Radny Marcin Krawiec poinformował, że otrzymał odpowiedź na swoje zapytanie o niewliczanie 

do minimalnego wynagrodzenia dodatku stażowego. Odpowiedź brzmi, iż dodatek jest liczony od 

wynagrodzenia minimalnego. W załączniku nr 1 do Zarządzenia Starosty z grudnia ub. roku 

w sprawie regulaminu wynagradzania w tabeli miesięcznego wynagrodzenia wskazywano 

maksymalną kwotę wynagrodzenia zasadniczego w pierwszych kategoriach zaszeregowania 

mniejszą niż minimalne. 13 stycznia pojawiła się tabela, która już wskazuje wyższe kwoty. 

W odpowiedzi otrzymał informację, iż tylko w szpitalu dodatek stażowy nie jest liczony od 

wynagrodzenia minimalnego. Zwrócił się o przybliżenie tematu, jak to wyglądało w innych 

jednostkach. Powiedział, że być może miał złe informacje, dlatego pyta, czy plany były inne, ale 

zostały skorygowane.  

Sekretarz Leszek Maliński powiedział, że może udzielić odpowiedzi dotyczącej samego Starostwa. 

Tabele zostały zmienione w związku z wejściem w życie nowej ustawy. Do jednostek 

organizacyjnych zostały wysłane zapytania, na które udzieliły takich odpowiedzi. Trudno mu zatem 

wypowiedzieć się za poszczególnych dyrektorów, jakie mieli plany.  

Radny Marcin Krawiec zwrócił się z pytaniem dot. planów do członków Zarządu. 

Wicestarosta Janusz Sikora, odnosząc się do szkół, domów pomocy społecznej, środowiskowego 

domu samopomocy, domów dziecka, odpowiedział, że wynagrodzenie zasadnicze równa się tam 

wynagrodzeniu minimalnemu i staż jest naliczany od wynagrodzenia minimalnego. Odnośnie do 

domów pomocy społecznej, po spotkaniu z dyrektorami, stworzono jednolity regulamin. Tam, gdzie 

były 10% dodatki za zmianę popołudniową, zostały one zlikwidowane i weszły one w skład 

wynagrodzenia zasadniczego. Podobnie wygląda to w szkołach. 

Radny Marcin Krawiec zapytał, czy tak było od początku roku, bo być może wprowadził go ktoś 

w błąd.  

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że co do zasady, jeśli wypłaty są wypłacane na koniec 

danego miesiąca, to regulacje mogą mieć miejsce w trakcie danego miesiąca. Najważniejsze jest 

to, że wszyscy pracownicy jednostek otrzymali wynagrodzenie zgodne z przepisami prawa.  

Radny Antoni Kuś zapytał o drogę Gostyń – Stary Gostyń. 

Etatowy Członek Zarządu Sebastian Czwojda powiedział, że droga ta jest przedmiotem rozmów 

prowadzonych między Powiatem Gostyńskim a Gminą Gostyń. Rozmowy dotyczą ewentualnej 

przebudowy łącznie z dobudowaniem parkingu naprzeciwko huty.  

Radny Antoni Kuś powiedział, że droga do basenu jest w porządku, a należałoby zrobić drogę na 

odcinku od basenu do Starego Gostynia. 

Radny Maciej Malczyk zapytał, czy apteki mają obowiązek odbioru przeterminowanych leków. 

Ponadto zapytał o firmę wykonującą przyłącza światłowodów. Dociekał, czy zostały poczynione 

jakieś kroki, aby odbiory przez powiat były bardziej skuteczne, gdyż w chodnikach jest wiele dziur 

i zapaści. To nie jest tylko problem występujący na terenie gminy Poniec, ale ogólny w powiecie. 

Radny zapytał również o przetarg z 12 lutego na bieżące remonty dróg. Pytał, czy powstał 

harmonogram prac remontowych w całym powiecie i czy radni mogliby go otrzymać.  

Etatowy Członek Zarządu Sebastian Czwojda odpowiedział, że po uzgodnieniu harmonogram 

może zostać udostępniony radnym.  

Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że, będąc w aptece, widział kartkę informującą, gdzie jest 

punkt odbioru oraz instrukcję, gdzie wrzucać same leki, bez opakowań. Jego zdaniem w każdej 

aptece taki punkt powinien być.  

Radny Maciej Malczyk ponowił pytanie o światłowody. Dociekał, czy został zakupiony sprzęt do 

sprawdzenia, czy wszystko zostało odpowiednio wykonane.  

Etatowy Członek Zarządu Sebastian Czwojda powiedział, że zakup urządzenia cały czas jest na 

etapie planowania. Na dzień dzisiejszy nie ma takiego urządzenia, jak również środków w budżecie 

na jego zakup.  

Radny Marcin Krawiec zapytał o pismo Samorządowego Funduszu Poręczeń Kredytowych 

w sprawie objęcia udziałów. Jest tam informacja, że zgodnie z zatwierdzonym przez Zgromadzenie 
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Wspólników dokumentem dotyczącym rozwoju docelowa wartość udziałów, jaką Powiat Gostyński 

powinien objąć do 2014 roku, wynosiła 50. Zapytał, czy są jakieś szanse na spełnienie tych 

oczekiwań. Dodał, że temat dotyczący Samorządowego Funduszu Poręczeń Kredytowych był 

poruszany w kontekście dyskusji nad Stowarzyszeniem Wspierania Przedsiębiorczości.  

Starosta Robert Marcinkowski powiedział, że do zarządu Stowarzyszenia zostały przesłane 

pewne propozycje. Wyraził nadzieję, że ich głosy zostaną uwzględnione przed podjęciem 

ostatecznej decyzji. Oczywiście można sobie wyobrazić taką sytuację, że środki, które miały być 

przeznaczone na Stowarzyszenie, zostają przekazane na objęcie dodatkowych udziałów w SFPK. 

Tak naprawdę mówią o pewnych instrumentach wsparcia przedsiębiorczości. O tym, jakie będą 

ostateczne decyzje, będą decydować wspólnie. Zwrócił uwagę na pełną strukturę partycypacji 

samorządowej w tych udziałach, gdzie Powiat Gostyński jest liderem wśród wszystkich powiatów, 

które objęły udziały. Wartość docelowa jest pewną wartością oczekiwaną, ale nigdzie nie jest 

napisane, że muszą w ten sposób postępować. Pojawiała się taka praktyka ostatnich lat, że co drugi 

rok Powiat podejmował dodatkowe udziały i, jeśli dobrze kojarzy, to w ubiegłym roku Powiat objął 

takie udziały. W tym roku środki na ten cel nie są przewidziane i nie widzą takich możliwości, chyba 

że pojawią się jakieś dodatkowe perspektywy w trakcie roku.  

Radny Marcin Krawiec zapytał, czy Fundusz sam ustalił taki plan nabywania udziałów.  

Starosta Robert Marcinkowski odpowiedział, że kilka lat temu Zgromadzenie Wspólników przyjęło 

pewien program działania, który nakreślił wizję rozwoju i obejmowania udziałów. Praktyka wygląda 

w ten sposób, że niektóre gminy występują z Funduszu, niektóre obejmują nowe udziały, ale 

niekoniecznie zgodnie z programem. Nie było żadnej reguły, w ubiegłym roku Powiat objął dwa 

udziały i jeśli sytuacja finansowa będzie na to pozwalać, to jest za tym, aby obejmować kolejne, ale 

nie może złożyć deklaracji, że te środki jeszcze w tym roku się pojawią.  

Radny Marcin Krawiec powiedział, że w piśmie oczekują odpowiedzi do 21 lutego. Z wypowiedzi 

Starosty rozumie, że odpowiedź będzie taka, iż w tym roku nie ma środków.  

Radna Mirosława Bigaj powróciła do wątku różnic w naliczaniu wynagrodzenia pracowników 

Starostwa i szpitala. Dyrektor SPZOZ była gotowa do udzielenia informacji, wobec czego prosi 

o  przedstawienie tego zagadnienia.  

Dyrektor SPZOZ Justyna Jaskulska zwróciła uwagę, że pojęcie wynagrodzenia za pracę jest 

w ustawodawstwie definiowane niejednolicie. W związku z powyższym w 2014 roku wyjaśniał tę 

sprawę Trybunał Konstytucyjny. Na dzień dzisiejszy trwają rozmowy w Ministerstwie Zdrowia 

zainicjowane przez Ogólnopolski Związek Szpitali Powiatowych. Ma tam zostać rozwiązywana 

sprawa wynagrodzenia minimalnego w ochronie zdrowia. Bliżej będzie mogła coś powiedzieć na ten 

temat, gdy wpłynie odpowiedź. Do czasu zakończenia rozmów szpital płaci dodatki, zgodnie 

z udzieloną odpowiedzią. Wyraziła przekonanie, że wynagrodzenie jest wypłacane zgodnie 

z prawem. Dodała, że w tej chwili w jednostce jest kontrola Państwowej Inspekcji Pracy. Zapewniła, 

że poinformuje o ostatecznych ustaleniach.  

Radny Marcin Krawiec powiedział, że nie podnosił tu zarzutu niezgodności z prawem, tylko miał 

wątpliwość, czy dodatek stażowy wchodzi do wynagrodzenia zasadniczego. Taka informacja do 

niego dotarła i chciał się upewnić, jak to prawnie wygląda.  

Wicestarosta Janusz Sikora powiedział, że, analizując ustawę, potrzeba było czasu. 

Wynagrodzenie zasadnicze nie musiało równać się wynagrodzeniu minimalnemu, ale tak zostało to 

uregulowane.  

 

Ad 12) 

W punkcie „Oświadczenia radnych” głosu nie zabrano. 
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Ad 13) 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Alfred Siama zamknął XV sesję Rady 

Powiatu o godz. 15.21. 

 

Przewodniczący 

Rady Powiatu Gostyńskiego 

/-/ Alfred Siama 

 

Protokołowała  

Elżbieta Mikstacka 

 

 
 


